



## Orientierungstage für neu zugelassene internationale Studierende Wintersemester 2020/21

Das Dezernat Internationale Beziehungen der Universität Heidelberg veranstaltet zu Beginn jedes Semesters Orientierungstage für alle neu zugelassenen internationalen Studierenden.

Das Programm dieser Veranstaltung umfasst im Wesentlichen folgende Punkte:

- Allgemeine Informationen über das Studium an der Universität Heidelberg
- Informationen über die verschiedenen Einrichtungen der Universität (Institute, Bibliotheken, Mensa etc.)
- Informationen über Formalitäten für den Aufenthalt in Heidelberg (Immatrikulation, Wohnsitzanmeldung, Aufenthaltserlaubnis, Krankenversicherung etc.)

Wir möchten Sie herzlich zu dieser Veranstaltung einladen und Ihnen wärmstens empfehlen, an unseren Orientierungstagen teilzunehmen. Sie erhalten viele wichtige Informationen, die Ihnen den Einstieg in das Studium erleichtern.

### Termin der digitalen Orientierungstage für das Wintersemester 2020/21: 26. bis 30. Oktober 2020

Die Orientierungstage werden dieses Jahr aufgrund der aktuellen Situation online stattfinden. In diesem Rahmen werden Infopakete über HeiBox zugänglich sein, außerdem werden Leitvorträge sowie Videosessions für einzelne Fächer in Kleingruppen stattfinden.

Über diese Internetseite können Sie sich auch anmelden. Bitte melden Sie sich möglichst **bis 15. Oktober 2020** an.

Wir freuen uns auf Ihre Teilnahme an unseren Orientierungstagen!

Ihr Dezernat Internationale Beziehungen

*Neben den Orientierungstagen des Dezernats Internationale Beziehungen bieten häufig auch die einzelnen Fachbereiche Einführungsveranstaltungen an, die speziell über das Studium in den jeweiligen Studiengängen informieren. Näheres dazu finden Sie im Internet unter <http://www.uni-heidelberg.de/studium/imstudium/beginn/angebote.html>.*

INTERNATIONAL  
RELATIONS OFFICE



UNIVERSITÄT  
HEIDELBERG  
ZUKUNFT  
SEIT 1386

## Orientation Days for newly-admitted international students Winter Semester 2020/21

At the beginning of every semester, the International Relations Office of Heidelberg University conducts Orientation Days for newly-admitted students.

The following issues will be covered:

- General information regarding your studies at Heidelberg University
- Information on the different university facilities (departments, libraries, cafeterias etc.)
- Information on formalities necessary for your stay in Heidelberg (enrolment, residence registration, study permit, insurance etc.)

We would like to invite you to our Orientation Days and recommend strongly that you participate in order to get acquainted with the German university system and everyday life in Heidelberg, and to meet other students.

### The Orientation Days in the Winter Semester 2019 will take place digitally: 26<sup>th</sup> October until 30<sup>th</sup> October 2020

Due to the current situation, the Orientation Days will be held in a digital format this semester. There will be information bundles available on HeiBox and keynote lectures as well as video sessions for the different courses of studies held in small groups.

On this web site you will also find the **registration form**. If possible, please register **by October 15<sup>th</sup>, 2020**.

We are looking forward to seeing you at our Orientation Days!

International Relations Office

*Please note that your respective department / departmental student committee (Fachschaft) may also conduct orientation sessions to provide you with information concerning your individual study course. Information regarding the orientation sessions of the departments can be found on-line at [http://www.uni-heidelberg.de/courses/undergraduates/start/orientation\\_programme.html](http://www.uni-heidelberg.de/courses/undergraduates/start/orientation_programme.html).*